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Zápisnica zo zasadnutia Mediálnej komisie pri Mestskom zastupiteľstve  

v Spišskej Novej Vsi konaného 24. 4. 2023 

 
 

Trvanie:    15.00 – 17.00 hod. 

Prestávka:   15.50 – 16.00 hod. 

Miesto zasadnutia:   zasadačka Radnice 

Prítomní:  Marek Baláž, Oliver Búza, Mgr. Peter Bednár, Mgr. Monika Tkáčová, 

Adnan Akram, Ing. Jozef Gonda, Marcel Blahut, Mgr. Zuzana 

Kleinová, Tomáš Repčiak, Edita Gondová 

Neprítomní: Ing. Pavol Bečarik, PaedDr. Dávid Demečko, PhD., Ing. Marcela 

Baluchová 

 

 

Program zasadnutia: 

 

1. Otvorenie zasadnutia 

2. Ukončiť alebo pokračovať vo viazanosti prostriedkov pre TV Reduta a Ičko? 

3. Ako zabezpečiť rovnosť prístupu do mestských médií (vrátane web stránky mesta) – primátor 

aj poslanci. 

4. Redakčná rada Ička – potreba doplnenia poslancami MsZ. 

5. TV Reduta – zhodnotenie plnenia požiadaviek mediálnej komisie. 

6. Porovnanie nákladov na mediálnu politiku v iných mestách oproti SNV. Dostávajú 

Novovešťania za veľa peňazí aj veľa muziky? 

7. Rôzne 

8. Záver 

 

Prerokované:  
 

Mgr. Baláž 

- otvoril zasadnutie, privítal členov komisie a hostí, 

- v rámci 2. bodu rokovania v úvode zhrnul, akým spôsobom zareagovala na požiadavky 

mediálnej komisie TV Reduta a Ičko, 

- u Ička ocenil ústretovú snahu vymyslieť a robiť veci lepšie, nevidí preto dôvod pokračovať vo 

viazanosti finančných prostriedkov, 

- v prípade TV Reduta dôvod pokračovať vo viazanosti financií podľa jeho názoru je, pretože 

požiadavky komisie splnila len čiastočne, 

- nesplnená bola napr. požiadavka, čo sa týka okrúhlych stolov či živého vysielania z mestského 

zastupiteľstva, čo považuje za ignoráciu, 

- z uvedeného dôvodu navrhne, aby sa pokračovalo vo viazanosti finančných prostriedkov. 

 

- O. Buza a Mgr. Tkáčová súhlasili s názorom predsedu komisie Mgr. Baláža. 

 

A. Akram 

- podľa jeho názoru v dnešnej dobe nepotrebujeme vôbec TV Redutu a viazať rozpočet vo 

výške 10 % nič nerieši. 

 

Mgr. Baláž 

- súhlasil, aby v budúcnosti otvorili tému diskusie o existencii TV Reduta, 

- vyzval hostí, aby sa k tomu vyjadrili. 

 

Ing. Gonda 

- pripomenul, že pred časom spolu hovorili o obsahovej náplni Ička a TV Reduta, 

- to bolo prenesené do podkladov súťaže pre výber dodávateľa Ička,  

- ohľadom obsahovej náplne TV Reduta prebehla zo začiatku intenzívna mailová komunikácia, 
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- upozornil, že bola uzatvorená zmluva o dodávke a distribúcii Ička, ktorá je platná ešte prvé 

mesiace r. 2024, 

- zároveň informoval, že súťaž na dodávanie Ička vyhrala Tlačiareň Kežmarok, 

- upozornil preto, že v prípade viazanosti by možno koncom roka nebolo dostatok finančných 

prostriedkov na tlač Ička, na ktoré máme zmluvu, 

- obdobná zmluva s obsahovým rámcom TV Reduta bola urobená s BIC, 

- z jeho pohľadu viazanosť prostriedkov nie je dobré riešenie a je technický nezvládnuteľné, 

nakoľko by bolo potrebné vstúpiť do platných zmlúv, 

- to že sa okrúhle stoly nezačali robiť je záležitosť vedenia mesta aj TV Reduta, 

- podľa neho, ak ich chcú robiť, mali by byť poslanci aktívnejší a navrhnúť zoznam tém a dať to 

ako pracovnú úlohu riaditeľovi TV Reduta, 

- navrhol, že by sa mohol realizovať po každom zasadnutí mestského zastupiteľstva, 

- zo spomínaných technických dôvodov dodal, že nepodporí viazanosť finančných prostriedkov. 

 

Mgr. Baláž 

- oponoval, že napr. Ičko má v rozpočte viac finančných prostriedkov, ako je zazmluvnených 

s kežmarskou tlačiarňou, v prípade viazanosti tam teda je určitý priestor. 

 

Mgr. Kleinová 

- upozornila, že nie všetky peniaze idú na tlač Ička, ale aj na distribúciu, ktorá bola tiež 

vysúťažená. 

 

Mgr. Baláž 

- uviedol, že vie o týchto a rovnako aj o ďalších nákladoch, ako sú platy a odvody pre 

prispievateľov, 

- zdôraznil tiež, že rozpočet na Ičko ďalej viazať nechcú, 

- zároveň informoval, že sa v klube dohodli na tom, že chcú okrúhle stoly a priame prenosy 

z mestského zastupiteľstva, na začiatok stačí, aby boli vysielané cez Facebook, 

- podľa neho zatiaľ, čo Ičko po určitom tlaku je čitateľnejšie, v prípade TV Reduty nenastala 

zmena ani po 3 mesiacoch, 

- nesúhlasí, aby poslanci určovali témy televízii, na to sú novinári, ktorí vedia, čo sa aktuálne 

deje v meste, 

- ďalej uviedol, že pokiaľ nemôžu pokračovať vo viazanosti financií, budú hľadať cestu 

prostredníctvom dozornej rady BIC, v tejto súvislosti sa poradia ešte s právnikmi, 

- vyzval Mgr. Bednára, aby tiež vyjadril svoj názor. 

 

Mgr. Bednár 

- podľa neho, keďže okrúhle stoly sa nevysielali ani priamy prenos zo zastupiteľstva, nejaké 

reštrikčné opatrenia sú na mieste.  

 

M. Blahut  

- pripomenul, že dozorná rada v BIC nie je ustanovená na základe rozhodnutia zastupiteľstva, 

- pokiaľ ju chcú zriadiť, musí to znova prejsť zastupiteľstvom a následne ju na základe 

uznesenia dajú zapísať do obchodného registra a do spoločenskej zmluvy. 

 

Ing. Gonda 

- reagoval, že najprv treba upraviť spoločenskú zmluvu, doplniť do nej dozornú radu, následne 

zastupiteľstvo schváli jej členov a potom sa zapíše do obchodného registra, 

- takýto mandát má konateľ spoločnosti BIC. 

 

M. Blahut 

- doplnil informácie ohľadom priamych prenosov zo zastupiteľstva – TV Reduta nebude 

zasahovať do svojho vysielania takýmto spôsobom, pretože ide o komplikovanú záležitosť, 

súhlasil však, aby to bolo vysielané cez sociálnu sieť, musia sa na to ale technologicky 

pripraviť, 

- ďalej pripomenul, že mali rozostavané celé štúdio, ktoré vlastnými silami dávali do poriadku, 

- spustené mohlo byť už skôr, ale museli reklamovať technológiu, 
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- zdôraznil, že oneskorenie plnenia požiadaviek nebolo tým, že by ich nechceli splniť, ale chceli 

robiť štúdio technicky jednoduchým spôsobom o 2 ľuďoch, aby tam nemusel byť štáb, 

- týmto technologickým procesom postupne prešli, štúdio dali do poriadku a momentálne už sú 

pripravení. 

 

Mgr. Baláž 

- reagoval, že je to neskoro, pretože pred 2 mesiacmi už robili okrúhly stôl s Farkym, je to preto 

pre neho dosť zarážajúca informácia, že sa nedalo robiť. 

 

M. Blahut 

- zopakoval, že mali problém s technológiou, ktorú museli vrátiť na reklamáciu. 

 

Mgr. Baláž 

- oponoval, že sa dohodli a M. Blahut nekomunikuje nijakým spôsobom, 

- doplnil, že sa stretol s primátorom, s ktorým sa rozprávali o médiách a akým spôsobom v nich 

budú vystupovať aj keď s rozdielnymi názormi, 

- potvrdil, že bude ďalej trvať na reštrikcii voči TV Reduta, 

- informoval tiež, že pripravil tabuľku, ktorú zatiaľ poslal len členom komisie, s prehľadom 

koľko iné mestá platia za televízie a mestské noviny a my sme na absolútnej špičke, 

- jediné mesto, ktoré má viac je Bardejov, ten ale robí dokumentárne filmy, všetky mestské 

zastupiteľstvá, živé besedy a ďalšie programy a má o 30-tis. € viac ako TV Reduta, 

- ďalej doplnil, že sa s primátorom nezáväzne dohodli, že budú mať priestor vidieť články, ktoré 

budú zverejnené v Ičku, pretože keď primátor mohol reagovať na jeho príspevok, tak chcú aj 

oni. 

 

E. Gondová 

- upozornila, že podľa tlačového zákona mal právo zverejniť svoju odpoveď, ale odpoveď na 

odpoveď už nemusí byť zverejnená.  

 

Mgr. Baláž 

- zopakoval, že preto chcú vidieť v budúcnosti, aké články budú zverejnené, aby na ne mohli 

prípadne hneď reagovať tak ako primátor. 

 

T. Repčiak 

- oponoval, že to bola dvojmesačná záležitosť, nakoľko príspevok Mgr. Baláža v pôvodnom 

termíne zverejnený nebol až o mesiac neskôr, išlo teda o výnimočnú situáciu a argumentoval, 

že napr. ani príspevok p. poslanca Mgr. Bednára nebol komentovaný, 

- doplnil, že pri téme mesiaca posielame vždy celý materiál aj s článkom, dokonca aj 

s protinázorom druhého poslanca. 

 

Mgr. Baláž 

- informoval, že chce, aby sa uskutočnilo výberové konanie na riaditeľa TV Reduta,  

- opýtal sa členov komisie, či s tým súhlasia a pýtal sa, akým spôsobom sa to dá uskutočniť. 

 

- ostatní členovia komisie súhlasili s týmto návrhom. 

 

Ing. Gonda 

- upozornil, že ide o obchodnú spoločnosť so 100 %-nou účasťou mesta a právomoc vypísať 

výberové konanie má primátor mesta. 

 

Mgr. Baláž 

- reagoval, že mediálna komisia s odôvodnením odporučí poslaneckému zboru, aby o to 

požiadala primátora, 

- ďalej informoval, že žiadal primátora, aby zmenil zloženie redakčnej rady Ička, aby tam neboli 

ľudia z Pro Grupu a žiadal do nej doplniť 2 poslancov mestského zastupiteľstva, čo splnil tak, 

že tam dosadil 2 úradníkov z mestského úradu, 

- podľa jeho názoru táto redakčná rada nereflektuje pomer síl, aký tu je. 
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E. Gondová 

- reagovala, že v metodickom pokyne činnosti komisie je uvedené, že mediálna komisia, okrem 

iného, vytvára podmienky na ochranu novinárov pred politickým ovplyvňovaním ich práce, 

- opýtala sa preto, že pokiaľ budú v redakčnej rade, či nepôjde o politické ovplyvňovanie. 

 

Mgr. Baláž 

- odpovedal, že je to odporúčanie Transparency International, ktoré hovorí, že toto nie je 

politické ovplyvňovanie a byť v redakčnej rade neznamená ju politicky ovplyvňovať. 

 

Ing. Gonda 

- opýtal sa, či oni sú tí (TI), ktorí vysvetľujú zákon. 

 

Mgr. Baláž 

- reagoval, že kontrolujú plnenie zákona a majú medzinárodné renomé, 

- ďalej doplnil, že aj v orgánoch RTVS sú politickí nominanti, 

- zároveň sa opýtal, či v tom usmernení nie je uvedené aj to, že v redakčnej rade môžu byť len 

odborníci a novinári, pretože nemá pocit, že ich je toľko na mestskom úrade, 

- dodal, že nechce vyvíjať nátlak,  

- zopakoval, že primátor mu prisľúbil, že členovia mediálnej komisie budú mať k dispozícii 

Ičko na náhľad predtým, ako pôjde do tlače, z dôvodu možnej reakcie. 

 

Ing. Gonda 

- v tom prípade upozornil na termíny, ktoré sú každý mesiac napäté a sú viazané zmluvou 

o dielo, aby sa dala stihnúť výroba, distribúcia a tlač. 

 

E. Gondová 

- informovala, že prvotný náhľad Ička sa nemusí zhodovať s verziou, ktorá ide do tlače, pretože 

sa robí za pochodu a nie vždy do neho vojdú všetky dodané materiály, v tom prípade sa musí 

niečo presúvať alebo vymazávať. 

 

Mgr. Baláž 

- uviedol, že to nemusí byť graficky posledná verzia, stačí, aby bolo obsahovo totožné s 

výslednou verziou a treba potom dať vedieť aj termín, dokedy je potrebné zaslať prípadné 

pripomienky, 

- doplnil, že je to príprava a zabehnutie do systému, keďže o 2 – 3 roky budú voľby, berú to 

teda skôr ako kontrolu ich ako skúsenejších novinárov. 

  

O. Búza 

- dodal, že medzi poslancami máme min. 2 novinárov s niekoľkoročnými skúsenosťami, a preto 

je na škodu, že to nevyužívame. 

 

Ing. Gonda 

- reagoval, že mali skôr navrhnúť niekoho, kto nie je poslanec, ale má ich dôveru, aby bol 

v redakčnej rade, takýto návrh ale neurobili. 

 

Mgr. Baláž 

- uviedol, že baviť sa o poslancoch ako o politikoch môžeme v prípade poslancov NR SR, ktorí 

sú zamestnaní ako politici, ani jeden z členov mediálnej komisie nie je politik, ale je lokálny 

politik, 

- núkajú sa ako členovia redakčnej rady na úkor svojho voľného času a v prospech kvality Ička, 

- znovu sa vrátil k reštrikciám voči TV Reduta. 

 

Ing. Gonda 

- uviedol, že niekedy sa robilo živé vysielanie k problematike mestských výborov alebo 

športové besedy, kde mohli občania telefonovať a priamo klásť otázky. 
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Mgr. Baláž 

- súhlasil, že živé vysielania nemusia byť len o politike, ale aj na témy, ktoré ľudí zaujímajú. 

 

Mgr. Tkáčová 

- podľa jej názoru, s tým musí byť stotožnený v prvom rade riaditeľ televízie, 

- takýmto spôsobom mohla byť odkomunikovaná napr. aj problematika stĺpov elektrického 

vedenia, 

- zdôraznila, že TV Reduta im musí dokázať, že si zaslúži finančné prostriedky, ktoré majú 

momentálne vyčlenené v rozpočte. 

 

Mgr. Baláž 

- súhlasil, že za tie peniaze ľudia nedostávajú to, čo by mali, 

- existenciu Ička napádať nechce, nakoľko ľudia si už zvykli, že ho dostávajú každý mesiac do 

schránky, 

- televíziu určite treba, ale nie v tom stave, v akom je teraz. 

 

Ing. Gonda 

- upozornil, že nemôžu riešiť koncepciu TV Reduta pri schvaľovaní rozpočtu, teraz je priestor 

vymyslieť návrhy technického riešenia, čo od televízie chcú, ktoré by sa následne v decembri 

premietli do rozpočtu na rok 2024, kedy to už môže fungovať, 

- dodal, že nemôžu niečo chcieť a v rozpočte na to prostriedky nie sú, pretože je to nátlak. 

 

Mgr. Baláž 

- reagoval, že nepotrebujeme inú techniku, ale treba urobiť konkurz na nového riaditeľa, ktorý 

môže prísť s návrhom, 

- ak by nebolo úspešné výberové konanie, budú musieť potom prísť s nátlakovou akciou, jednou 

z možností je tiež urobiť výberové konanie na dodanie služby, 

- treba dať priestor novým ľuďom a novým myšlienkam. 

 

Mgr. Tkáčová 

- doplnila, že v prvom rade treba klásť dôraz na obsah. 

 

Ing. Gonda 

- zopakoval, že na tento rok máme nastavený nejaký rozpočet a zároveň od nich niečo chceme. 

 

Mgr. Baláž 

- odpovedal, že teraz o tom hovoria, aby vedeli potom na konci roka nastaviť rozpočet na ďalší 

rok, 

- vie, že teraz nie je možné ukončiť vysielanie TV Reduta, môžu im ale obmedziť rozpočet. 

 

Ing. Gonda 

- predseda komisie by to mal ísť spolu s niekým odkomunikovať s primátorom, ktorý by mal 

mať tiež tieto informácie. 

 

- predseda komisie Mgr. Baláž sa dohodol s Mgr. Tkáčovou, že si spolu dohodnú stretnutie 

u primátora. 

 

Mgr. Baláž 

- poďakoval prítomným za účasť a ukončil zasadnutie. 

 

 

                                                                   

                  Mgr. Marek Baláž 

                                                                                               predseda komisie  

 

 

Zapísala: Edita Gondová 


